
 К-По2 5/2016 
 
 

Транскрипт аудио записа са 
главног претреса одржаног дана 29.06.2016. године 

 
 

Председник већа: Добар дан, седите.  
 
 
Констатује се да председник већа отвара заседање у кривичном предмету К-По2 

5/16 против окривљеног Максимовић Далибора због кривичног дела ратни злочин 
против цивилног становништва из члана 142 став 1 у вези члана 22 КЗ СРЈ, по 
оптужници Тужилаштва за ратне злочине КТ. број 4/16 од 14.04.2016. године.  

 
Веће суди у саставу судије Владимира Дуруза, као председника већа и судије 

Винке Бераха Никићевић и Вере Вукотић као чланова већа. 
 
Констатује се да су на главни претрес приступили: 

 
заменик тужиоца за ратне злочине Бруно Векарић,  
 
оптужени Далибор Максимовић, 
 
бранилац оптуженог адвокат Ненад Петрушић.  
 
Има ли примедби на састав већа? Добро. 
 
Суд доноси  
 

Р Е Ш Е Њ Е 
 
да се главни претрес одржи.  
 
Главни претрес је јаван. 
 
Врши се аудио снимање главног претреса и препис тонског записа главног 

претреса биће саставни део записника о главном претресу.  
 

ЛИЧНИ ПОДАЦИ ЗА ОПТУЖЕНОГ 
 
Далиборе приђите. Ви сте дали податке на припремном рочишту 27. маја 2016. 

године, да ли се нешто мењало у међувремену у личним подацима?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Не.  
 
Председник већа: Ништа се није мењало? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Не. 
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Председник већа: Добро. 
 
Дакле, са личним подацима као на записнику са припремног рочишта од 

27.05.2016. године. 
 
Упозорава се оптужени да пажљиво прати ток главног претреса, да је дужан да 

предлоге за извођење доказа изнесе одмах или у накраћем року по сазнању да је 
њихово извођење потребно, да све што изјави може бити коришћено као доказ у 
поступку, а да има право да ништа не изјави и ускрати одговор на поједино питање и 
слободно изнесе своју одбрану, призна или не призна кривицу, да се изјасни о свим 
чињеницама и доказима који га терете и да изнесе чињенице и доказе у своју корист, да 
испитује сведоке оптужбе и захтева да се под истим условима као и сведоци оптужбе 
испитају и сведоци одбране, и да изнесе чињенице и предлаже доказе у своју одбрану, 
поставља питања сведоку, вештаку, стручном саветнику, ставља примедбе и 
објашњења у вези изведених доказа, да разматра списе предмета, а дужан је да се 
одазове на позив суда и да о свакој промени адресе пребивалишта или боравишта 
обавести орган поступка, односно намери да промени адресу пребивалишта или 
боравишта.  

 
ИЗЛАГАЊЕ ОПТУЖБЕ 

 
Констатује се да заменик тужиоца за ратне злочине чита оптужницу Тужилаштва 

за ратне злочине КТО број 4/16 од 14.04.2016. године.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Поштовани суде на основу члана 43 став 2 

тачка 5 члана 331 став 1 и члана 332 Законика о кривичном поступку као и члана 3 и 4 
став 1 Закона о организацији и надлежности државних органа у поступку за ратне 
злочине, сагласно одредби члана 47 став 1 Закона о пружању међународне правне 
помоћни у кривичним стварима,  

 
о п т у ж у ј е м 

 
МАКСИМОВИЋ ДАЛИБОРА, са надимком „Дача“, са познатим личним 

подацима,  
 
што је за време унутрашњег немеђународног оружаног сукоба на територији 

Босне и Херцеговине који се водио у периоду од 1992. до 1995. године, између 
оружаних формација на страни српског, бошњачког и хрватског народа, а за време 
оружаног сукоба на територији општине Братунац између Војске Републике Српске и 
Армије Босне и Херцеговине, као припадник Војске Републике Српске, Војна пошта 
7296 Милићи, кршећи правила међународног права из члана 3 став 1 тачка а) и ц) IV 
Женевске конвенције о заштити грађанских лица за време рата од 12.08.1949. године, 
ратификоване одлуком Народне скупштине ФНРЈ („Службени лист ФНРЈ“ број 24/50) 
и чланова 4 став 1 и става 2 тачка а) и е) члана 30 став 2 и став 3 Допунског протокола 
уз Женевске конвенције о заштити жртава немеђународног оружаног сукоба-Протокол 
II, вршио убиства и противзаконита затварања и силовања цивила бошњачке 
националности 

 
тако што је дана 09.05.1992. године у послеподневним сатима у месту Реповац, 

општина Братунац, обучен у маскирну униформу и наоружан аутоматском пушком, 
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заједно са још неколико наоружаних непознатих припадника Војске Републике Српске, 
из групе заточених цивила бошњачке националности издвојили заточене цициле 
Салкић Хусу, Салкић Незира и Салкић Омера, одвели их иза паркираног камиона 
шлепера, након чега су из непосредне близине из аутоматских пушака пуцали у њих и 
лишили живота, а док је Салкић Хусо још давао знаке живота пришао му је и ножем га 
је преклао,  

истог дана око 14,00 часова у месту Глогова заједно са непознатим и 
неидентификованим припадником Војске Републике Српске путничким возилом су се 
кретали иза аутобуса предузећа „Вихор“ из Братунца којим је управљао Млађеновић 
Јефто, који је стао ради преузимања сведока „ВС3“ и њено троје деце, док је за њима 
ишао њен супруг Шаћировић Мујо, у намери да уђе у аутобус, изашао из путничког 
возила  из аутоматске пушке испалио рафал у правцу Шаћировић Мује који је услед 
тога на лицу места подлегао, 

истог дана, у месту Реповац, општина Братунац заједно са непознатим 
припадником Војске Репулблике Српске, противзаконито затворио  сведокиње „ВС1“ и 
„ВС2“, наредивши им да уђу у путничко возило и  одвезао их је у шуму изнад Милића, 
где је силовао сведокињу „ВС1“, а потом су их држали у ропству претећи да ће их 
убити ако не буду поступале по њиховим наређењима, па је тако сведокињу  „ВС1“ 
одвео у своју кућу у место Милићи,  закључао је на спрату куће у једну собу и током 
ноћи улазио у собу и поново силовао, да би  је наредног дана 10.05.1992. године око 
09,00 часова пустио да иде у правцу аутобуске станице Милићи. 

 
-чиме је учинио кривично дело ратни злочин против цивилног становништва из 

члана 142 став 1 у вези са чланом 22 Кривичног законика СРЈ.  
 
Што се тиче доказа остајемо при свему што је било на припремном рочишту.  
 
Председник већа: Добро.  
 

ИЗЈАШЊЕЊЕ ОПТУЖЕНОГ 
 
Председник већа позива оптуженог да се изјасни да ли је оптужбу разумео, да ли 

жели да се изјасни о оптужби, да ли признаје да је учинио кривично дело за које је 
оптужен, уз упозорења да није дужан да се изјасни о оптужби, нити да одговара на 
постављена питња.  

 
Ви сте се о томе већ изјашњавали на припремном рочишту и закон налаже да се 

поново у овој фази изјасните о томе. Да ли сте разумели оптужбу?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Да. 
 
Председник већа: Да ли желите да се изјасните о оптужби? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Да. 
 
Председник већа: Да ли признајете да сте учинили кривично дело?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Не.  
 
Председник већа: Добро.  
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Констатује се да се оптужени Далибор Максимовић изјашњава као на 

припремном рочишту.  
 
Констатује се да уводна излагања неће бити изнета имајући у виду да је на 

припремном рочишту дошло до изјашњења странака и предлагања доказа.  
 
Председник већа објављује почетак  
 

ДОКАЗНОГ ПОСТУПКА 
 

ИЗНОШЕЊЕ ОДБРАНЕ 
 

САСЛУШАЊЕ ОПТУЖЕНОГ 
 
Далиборе? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Да. 
 
Председник већа: Бићете саслушани у својству оптуженог, Вашу одбрану нисте 

дужни да износите нити да одговарате на постављена питања, а све што будете 
изјавили може бити употребљено против Вас као доказ. Знате шта Вам се ставља на 
терет, оптужницу сте примили... 

 
Оптужени Далибор Максимовић: Да. 
 
Председник већа: Па нам сада реците, сада дакле Ви износите одбрану у 

несметаном излагању, а после тога имаће право да Вам постави питање најпре Ваш 
бранилац, тужилац и на крају веће. Па изволите изјасните се на начин на који Ви 
мислите да је..., можете редом по тачкама, можете како год Ви сматрате да је у Вашем 
интересу најбоље да се изјасните на наводе оптужбе, односно оптужнице. 

 
Оптужени Далибор Максимовић: Не знам како је... 
 
Председник већа: Да ли Вам је познат било који од ових догађаја, да ли знате о 

чему се ради... 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Знам само из овога што сам добио, са тим 

апсолутно немам везе.  
 
Председник већа: Дакле, никакве везе са овим догађајима немате? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Не. 
 
Председник већа: Добро, да ли још нешто имате да нам кажете? Добро, ајте 

овако помоћи ћу Вам тако што ћу Вас препустити браниоцу који ће можда евентуално у 
том контексту имати нека питања. Изволите браниоче.  
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Адвокат Ненад Петрушић: Хвала. Господине Максимовићу, реците нам где су 
Вас затекла ратна дешавања у бившој Босни и Херцеговини, односно време 1992., 
почетак 1992. године?  

 
Оптужени Далибор Максимовић: Милићи. У Милићима, ту смо мобилицани. 
 
Адвокат Ненад Петрушић: Шта сте радили, судија ја се извињавам, 

председниче већа, ићи ћу питање по питање. 
 
Председник већа: Како год Ви сматрате... 
 
Адвокат Ненад Петрушић: Из одређених разлога, надам се да то неће бити 

потешкоћа. Дакле, Ви сте у том времену живели у Милићима? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Да. 
 
Адвокат Ненад Петрушић: Чим сте се бавили, шта сте радили?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Дошао сам таман из војске и почела је 

мобилизација тада. Држали смо продавницу.  
 
Адвокат Ненад Петрушић: Где сте служили војску? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: У Зајечару.  
 
Адвокат Ненад Петрушић: Када сте одслужили војску? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: 1990-1991., негде у октобру сам дошао.  
 
Председник већа: Изашли у октобру? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Да.  
 
Председник већа: Добро. 
 
Адвокат Ненад Петрушић: Да ли сте знали да те године 1991., баш у том 

јесењем времену се на простору Хрватске воде неки оружани сукоби?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Па док сам био у војсци чуо сам.  
 
Адвокат Ненад Петрушић: Да ли сте Ви одлазили на ратиште у Хрватску? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Не. 
 
Адвокат Ненад Петрушић: Након изласка из војске? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Не. Директ сам кући дошао.  
 
Адвокат Ненад Петрушић: Да ли сте, да будем прецизнији икада били у 

Вуковару, односно вуковарском оно што називамо вуковарско ратиште? 
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Оптужени Далибор Максимовић: Не.  
 
Адвокат Ненад Петрушић: Да ли сте у једном тренутку те 1992. године 

мобилисани? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Да.  
 
Адвокат Ненад Петрушић: Можете ли нам рећи које је то време било? 

Мобилизације?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Па да ли је јануар, око Нове године, да ли је 

децембар или јануар.  
 
Председник већа: Или децембар ... 
 
Оптужени Далибор Максимовић: 1991. или јануар... 
 
Председник већа: 1992.? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: 1992.  
 
Председник већа: Добро.  
 
Адвокат Ненад Петрушић: Ко Вас је мобилисао? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Па то је био општи позив за мобилизацију, 

територијална одбрана.  
 
Адвокат Ненад Петрушић: Мобилисала Вас је ту, нека ајде да назовемо, војна 

команда из Милића?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Да. Војска нека тада.  
 
Адвокат Ненад Петрушић: Да ли сте  задужили наоружање? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Да. 
 
Адвокат Ненад Петрушић: Које сте наоружање задужили? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Снајпер.  
 
Адвокат Ненад Петрушић: Да ли сте задужили униформу?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Да.  
 
Адвокат Ненад Петрушић: Која је то униформа била, маскирна или она 

класична СМБ?  
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Оптужени Далибор Максимовић: Униформа што сам у војсци дужио, СМБ 
обична  

 
Адвокат Ненад Петрушић: И кажете да је то био крај године 1991., односно 

почетак 1992. године, јесте Ви за то време мобилизације били ту у Милићима или сте 
негде ван града боравили, шта, о чему се ради, најкраће што можете реците у чему се 
састојала та.... 

 
Председник већа: Сачекајте да заврши бранилац, биће Вам једноставније. 
 
Адвокат Ненад Петрушић: Сачекајте јер ово ће после... 
 
Председник већа: И због транскрипта.  
 
Адвокат Ненад Петрушић: Куцати, па да не долази до преклапања. Дакле, да 

ли сте били ту у Милићима или сте били на неком терену, нешто радили, али најкраће 
што може да на кажете? 

 
Оптужени Далибор Максимовић: На почетку смо били у Милићима, једно 

мјесец, два, после су нас пребацили на положај... 
 
Председник већа: Када после? Ајте сада када већ... 
 
Адвокат Ненад Петрушић: Управо то је моје следеће питање, када је то после 

да сте отишли на положај?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Па можда  крај марта, април, тако. 
 
Адвокат Ненад Петрушић: И на који положај сте отишли?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Према Руднику, од Милића неких 10 

километара.  
 
Адвокат Ненад Петрушић: И у чему се састојала Ваша та позиција, припадника 

територијалне одбране на том положају који Ви зовете Рудник? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Па били смо само стражарили горе и чували 

линију, ми смо били до једнога, а тамо су били Муслимани и... 
 
Председник већа: Давали сте стражу? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Да.  
 
Адвокат Ненад Петрушић: Колико је та ваша јединица бројала војника? 

Отприлике?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Отприлике можда два, три вода, једно 30-40 

људи је гдје сам ја био било, на једноме брду.  
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Адвокат Ненад Петрушић: И јесте ли Ви, колико дуго сте се задржали на том 
простору Рудника? 

 
Оптужени Далибор Максимовић: Ту смо били до јуна-јула, на тој линији.  
 
Адвокат Ненад Петрушић: Да ли сте напуштали тај простор?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Само кући када идемо на одмор, на неких 7 

до 10 дана су нас мењали. Дан, два само да се окупамо и то је.  
 
Адвокат Ненад Петрушић: Реците ми из, са простора Рудника, да ли сте у мају 

били на простору Рудника?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Да. 
 
Адвокат Ненад Петрушић: Да ли сте са тог простора могли несметано отићи у 

Братунац? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Нисам могао нигде отићи зато што су биле 

муслиманске снаге испред нас, био је пресек пута.  
 
Адвокат Ненад Петрушић: Да ли се из града Милића, у ствари из Милића како 

се могло отићи до Братунца?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Могло је доле на Нову Касабу, Коњевић 

Поље, али је и тај пут био пресечен негде тамо око Кравице, колико је моје сазнање 
тада било. И могло је преко Црног Врха. Туда су ишли ови наши да се дође до 
Зворника.  

 
Адвокат Ненад Петрушић: Да ли је био још неки пут из Милића до Братунца?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Једино та три правца. Значи био је горе гдје 

смо ми били, није се могло проћи тамо преко Подравања зато што су били Муслимани 
тамо.  

 
Адвокат Ненад Петрушић: Тај пут преко Подравања водио би кроз Подравање, 

односно... 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Кроз Подравање, кроз Зелене..... 
 
Адвокат Ненад Петрушић: Преко Сребренице, само мало, преко Сребренице и 

у Братунац? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Да.  
 
Адвокат Ненад Петрушић: А овај други би водио преко Нове Касабе, Коњевић 

Поља, Кравице и у Братунац? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Да.  
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Адвокат Ненад Петрушић: А тај трећи пут о коме говорите је ли он био, ајде да 
кажем, најдаљи пут? 

 
Оптужени Далибор Максимовић: Па јесте био најдаљи зато једино се туда 

могло ићи горе на Власеницу, Шеховиће, Црни Врх, Зворник. И да ли се могло тамо 
доћи уз Дрину до Братунца то не знам, знам да су ова два пута била пресечена да није 
могао нико да дође тамо.  

 
Адвокат Ненад Петрушић: Да ли је тим путем ипак била каква комуникација 

обављана саобраћајна током априла, односно маја, говоримо о мају сада 1992.  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Само на Црни Врх се ишло уз пратњу 

транспортера, аутобусом ко је ишао знам да су пратили транспортери неки „БОВ-ови“.  
 
Адвокат Ненад Петрушић: Да ли су војни? Ви сте били очигледно војни 

обвезник, тако сте и мобилисани, да ли су војни обвезници могли напуштати Милиће у 
том времену конкретно у мају и одлазити у неки други град, неку другу општину, 
Србију или било где? 

 
Оптужени Далибор Максимовић: Не. Могао је сам на своју руку неко да 

побјегне за Србију, али што се тиче положаја да напустиш не.  
 
Адвокат Ненад Петрушић: Да ли сте ипак могли изаћи на било који начин из 

Милића? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Без дозволе не и само на тај пут се могло 

изаћи према Србији, према Зворнику, а овамо је било пресјечено значи за Братунац и са 
једне и са друге стране, према Сребреници горе код Подравања гдје смо ми држали 
положај.  

 
Адвокат Ненад Петрушић: И реците ми до кад сте Ви остали на том положају, 

на том положају Рудника?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Па ја мислим до, прије ће бити јун, после 

сам прешао на транспортере па смо били према Власеници, према Церској на другом 
положају.  

 
Адвокат Ненад Петрушић: И да ли сте за сво то време, за ово време о коме 

говоримо, то је април-мај-јуни, да ли сте дужили исто наоружање и исту униформу?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Снајпер ми је узела полиција негдје у 

фебруару. Посвађао сам се са полицајцем и дошли су и узели ми. 
 
Председник већа: Које године? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: 1992. док смо били још у Милићима у тој 

резерви, звала се резерва, тако су нас звали. И онда сам после отишао и дали су ми онај 
обични аутомат „шмајсер“ такозвани „шмајсер“, а снајпер ми је узела полиција који сам 
задужио у војсци.  

 

 9

ВР
З 1

16
2



Председник већа: Полиција узела? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Да, цивилна.  
 
Председник већа: Цивилна полиција узела војнику.... 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Дошла кући и то нисмо, дошла кући јер сам 

се ја посвађао са полицајцем... 
 
Председник већа: Ама то није важно, а за војску је задужена војна полиција, 

цивилна полиција није смела ту да реагује а камоли да узима оружје војнику... 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Мени су узели, да ли имају они... 
 
Председник већа: Извините само тај део, је ли се неко жалио на ту околност?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Није се жалио нико. 
 
Председник већа: Имате Вашу команду претпостављену, кажете узео ми неки 

полицајац било ко, нико не сме пушку да Вам узме.  
 
Адвокат Ненад Петрушић: Када Вам је војна полиција, односно када Вам је 

полиција цивилна одузела то наоружање, ко Вас је задужио са другим наоружањем, 
територијална одбрана, или...? 

 
Оптужени Далибор Максимовић: Не, ту у томе магацину значи није било 

пушки, дали су ми тај аутомат тако га зову „шмајсер“ 7,62, ситна муниција.  
 
Адвокат Ненад Петрушић: Да ли сте некад касније задужили неко друго 

наоружање?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Можда 1992. крај 1993. сам узео у магацину 

пушку аутоматску.  
 
Адвокат Ненад Петрушић: И до када Ви остајете припадником Територијалне 

одбране Милићи?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Ја сам био у тој јединици, е сад када су је 

мјењали из Територијалне одбране у Војску Републике Српске то тад.., не знам, али сам 
био значи у истој јединици читаво време до јула до када сам прешао само из те 
пјешадије на транспортере.  

 
Адвокат Ненад Петрушић: Реците нам где се налази Ваша кућа, прво да ли 

имате кућу у Милићима? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Да.  
 
Адвокат Ненад Петрушић: Претпостављам то је била кућа Ваших родитеља? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Мајке и очуха. 
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Адвокат Ненад Петрушић: Где се налази у односу ајмо узети доминантне 

објекте а то су аутобуска станица и онај базен, односно мотел?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Пре аутобуске станице скреће се, идући из 

Власенице, из правца Сарајева и скреће се десно крај мотела и враћа се према 
спортском центру, насеље Супош поље тако се зове.  

 
Адвокат Ненад Петрушић: Је ли протиче нека река испред или иза Ваше куће?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Протиче испод куће, Јадар се зове.  
 
Председник већа: Како, извињавам се? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Јадар. 
 
Председник већа: Јадар.  
 
Адвокат Ненад Петрушић: Да ли Ваша кућа гледа... 
 
Председник већа: Е ајте сада, Ви сте вероватно по навици када сте у унакрсном 

испитивању, сад сте кренули са... знате и сами, ја сам до неке мере мало... да помогнемо 
да добијемо неке одговоре, а сада сте већ зашли на интересантну територију па би било 
добро да се држите основног испитивања.  

 
Адвокат Ненад Петрушић: У реду. 
 
Председник већа: Или где гледа, ето нека буде, или већ не знам шта сте хтели 

да питате, а тужилац ће се... 
 
Адвокат Ненад Петрушић: Сложићу се ја са Вама. Каква је фасада Ваше, 

односно како је окренута Ваша кућа, та доминантна страна, та улазна страна куће према 
чему гледа?  

 
Оптужени Далибор Максимовић: Улазна срана куће гледа према спортском 

центру, а предња страна куће гледа према мотелу.  
 
Адвокат Ненад Петрушић: То је кућа на два.... да ли је то кућа на два, колике је 

спратности та кућа? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Два, кућа и поткровље, два спрата и 

поткровље.  
 
Адвокат Ненад Петрушић: Да ли се из Ваше куће могу видети ови доминантни 

објекти о којима смо говорили, аутобуска станица и овај мотел, из било које собе?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Мотел се може видети, а аутобуска станица 

не, ни из једне собе.  
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Адвокат Ненад Петрушић: Када долазите у Милиће из правца Братунца, да ли 
постоји неко скретање за возила десно, али у самом граду Милићи, десно скретање које 
би водило ајде тако да се изразим да кажем у онај шумовити, односно ненасељени део? 

 
Оптужени Далибор Максимовић: Постоји горе имају две, три куће, једно 

скретање када се прођу Милићи.  
 
Адвокат Ненад Петрушић: Пре Милића да ли постоји? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Не.  
 
Адвокат Ненад Петрушић: До када сте Ви остали дакле мобилисани, па да ли 

то била Територијална одбрана или била Војска Републике Српске, припадником те 
формације?  

 
Оптужени Далибор Максимовић: Био сам до краја.  
 
Адвокат Ненад Петрушић: Да се вратимо још мало на ову Вашу кућу, у време 

1992. године, у мају, да ли је то била усељена кућа? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Да. 
 
Адвокат Ненад Петрушић: Да ли је била завршена у смислу спољног изгледа, 

да је имала постављену фасаду и све ово што би говорило да се ради о грађевински 
завршеном објекту? 

 
Оптужени Далибор Максимовић: Била је без фасаде, само омалтерисана.  
 
Адвокат Ненад Петрушић: Нигде на тој кући није било или поред куће, уз кућу 

дозидан неки део који је био од оних црвених блокова? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Не.  
 
Адвокат Ненад Петрушић: Кућа је била покривена, можете ли рећи чиме је 

била покривена кућа? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Покривена црепом обичним црвеним 

црепом.  
 
Адвокат Ненад Петрушић: Председниче већа за сада су то нека питања која 

сам ја имао. 
 
Председник већа: Добро. Тужиоче изволите. Јесте ли се сетили нечега?  
 
Адвокат Ненад Петрушић: Да, али могу и после тужиоца, могуће је тужилац то 

да пита. 
 
Председник већа: Можда, можда и веће.  
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Заменик тужиоца за ратне злочине: Господине Максимовићу, одакле потиче 
Ваша породица? 

 
Оптужени Далибор Максимовић: Мајка ми је из Милића, отац ми је из Саса, 

од Сребренице.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Где сте живели пре рата? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: У Милићима. Живео сам са мајком, отац ме 

је оставио и нисам га видио два пута.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли Вам је неко страдао у овом рату од 

ближе или даље фамилије, пријатеља, кумова?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Пријатеља много. Родбине исто не знам, 

много.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли Вам је неко страдао у Другом 

светском рату, мислим од предака? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Е то веруј да не знам.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Када је почео рат у Милићима? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Па та пуцњава прва је можда била у априлу 

тако, када су нас горе послали на положај, то је било пуцање са положаја на положај, 
отприлике у априлу, април, април.  

 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Можете ли прецизно да се изразите којој 

сте оружаној формацији припадали у току маја 1992. године. Зашто Вас то питам, Ваш 
бранилац је сада изнео тврдњу, односно сугерисао да Вас је мобилисала нека војна 
команда, а у изјави код судије за претходни поступка од 16.07.2014. године рекли сте да 
сте били припадник Војске Републике Српске, јединице која се звала такозвана 
„милићка бригада“ па би Вас молио само да прецизирате? 

 
Оптужени Далибор Максимовић: Верујте ја не знам чему припада, али значи 

ја сам је војском звао, односно која је, којој је формацији припадала... 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли је то Војска Републике Српске?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: За мене јесте била.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Хвала. Откуд Ви у оружаним јединицама, 

били сте војни обвезник па по природи ствари, или је неки други мотив био да уђете у 
јединице оружане формације Војске Републике Српске?  

 
Оптужени Далибор Максимовић: Па мобилизација је била за све и тако да сам 

и ја отишао и пријавио.  
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Заменик тужиоца за ратне злочине: А кажите ми да ли је неко у селу делио 
оружје српском становништву? 

 
Оптужени Далибор Максимовић: Да. 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: А ко, ко је делио оружје?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Та војска је дјелила, сада да ли је то је од 

моје куће неких 200 метара, на спортском центру је дјељено оружје, ту смо и задужили 
оружје.  

 
Заменик тужиоца за ратне злочине: А да ли сте с обзиром на околности Ви 

преузели  неко оружје када су делили? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Да.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: А да ли сте у Вашој кући држали то 

оружје? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Јесам.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: А где у кући, ако можете прецизно да 

наведете? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Тај снајпер сам држао у соби, што су ми 

узели. 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Шта сте имали, да ли сте имали још неко 

оружје осим снајпера? Бомбе? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Не. 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Неке друге овај...? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Снајпер сам само дужио.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Шта сте имали као Ваше лично 

наоружање, шта сте носили са собом осим овога што сте навели Вашем браниоцу?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Нисам имао ништа, не знам како мислите. 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Шта сте имали од наоружања, дакле све 

што сте имали бомбе, пиштољ, нож, „калашњиков“, шта сте имали? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Само сам... 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Набројте ми све што сте имали са собом? 
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Оптужени Далибор Максимовић: Само снајпер сам имао. Снајпер који су ми 
узели, и имао сам значи на положај када су нас послали имао сам тај „шмајсер“, 
аутомат, већ како се зове.  
 
 Заменик тужиоца за ратне злочине: Какву сте униформу имали?  
 
 Оптужени Далибор Максимовић: СНБ.  
 
 Заменик тужиоца за ратне злочине: А какву сте капу носили?  
 
 Оптужени Далибор Максимовић:  Капу ... 
 
  Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли сте носили капу?  
 
 Оптужени Далибор Максимовић: Не.  
 
 Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли познајете Ратка?  
 

Оптужени Далибор Максимовић: Не знам каквог Ратка? 
 
Председник већа: Неког Ратка.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Неког Ратка да ли познајете? 
 
Председник већа: Ајте само определите из ког града, места.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли познајете Ратка Македонца? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Не.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Сведокиња, Ви сте читали изјаве, 

сведокиња ВС2 навела је да сте све време били тог 09. маја са лицем које се зове Ратко 
надимак вероватно Македонац. Јел` можете то да... 

 
Председник већа: Извињавам се нисам само чуо почетак. Навела ВС2 шта, 

да...? 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Да је он све време био, господин 

Максимовић са лицем... 
 
Председник већа: Не каже „он“., Она није могла да га препозна. Ми немамо 

њено препознавање. Она каже, знате како каже гледала је фотографије, каже како је 
рекла чини ми се „гадило ми се па нисам могла, лице нисам видела“, тако да не указује 
на њега.  

 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Добро, ја и питам да се он определи, да ли 

је био, да ли га познаје и да ли ... 
 
Председник већа: Да ли познаје у реду. То је, на то је одговорио.  
 

 15

ВР
З 1

16
2



Оптужени Далибор Максимовић: Не, не познајем.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли је био са неким лицем које се зове 

Ратко, како тврди ВС2? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Не.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Тако, мислим само да прецизирам, због 

тога.  
 
Председник већа: Добро, добро. Извињавам се, не можемо да инпутирамо да ја 

ВС2 указала на њега кад није.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Океј, извините. Колико сте високи?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: 175, ја мислим мерење у војсци ми је било и 

у војној књижици.  
 
Председник већа: 175 кажете.  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Ја мислим 173 - 175.  
 
Председник већа: Добро.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Колико су места Реповац и Глогово 

удаљени од Милића?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: То веруј ја не знам.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Рекли сте чини ми се пред судијом за 

претходни поступак, определили сте одређену дистанцу па Вас зато питам.  
 
Председник већа: Извињавам се, само пре него што наставите требао сам 

можда прво то да питам, Ви сте дали изјаву пред истражним судијом овде по 
замолници, сећате се то је било 16.07.2014. године.  

 
Оптужени Далибор Максимовић: Да.  
 
Председник већа: Овде у овој згради. Остајете при том исказу који сте тада 

дали?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Да.  
 
Председник већа: Није могао да Вам предочи, имао је само замолницу, није 

било ту података да му се нешто специјално предочи али сте се о нечему изјашњавали. 
Јел` остајете при томе што сте тада изјавили? То што сте тад изјавили? 

 
Оптужени Далибор Максимовић: Остајем.  
 
Председник већа: Добро. Е сад онда изволите.  
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Заменик тужиоца за ратне злочине: 16.07. сте рекли, дакле, да се Глогово и 

Милићи налазе 30 километара, да се, пардон, Милићи налазе од Реповца и Глогова 
тридесетак километара па због тога вас питам.  

 
Оптужени Далибор Максимовић: За Милиће и Братунац знам да је отприлике 

30-35 километара, ја га нисам мјерио никад.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Добро. Кажите ми сад, питао Вас је 

бранилац како је изгледала Ваша кућа у Милићима?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Кућа на две воде, значи два спрата, 

поткровље, омалтерисана.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Два спрата.  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Да.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: А кажите ми испод тог малтера, пошто то 

наводите, да ли је грађена од црвена цигле? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Да од блокова.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли можете да ми опишете распоред 

просторија у Вашој кући, рекли сте два спрата, поткровље, како је, како су спаваће собе 
где се налазе, где се налази предсобље, где се налази ... 

 
Председник већа: Крените одоздо.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Одоздо крените па ... 
 
Председник већа: Од приземља па на горе.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Од партера.  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Приземље значи степенице, право се иде у 

приземље.  
 
Председник већа: Шта је од просторија било у приземљу?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Право је спаваћа соба, мало у десно кухиња, 

дневни боравак, лево је спаваћа соба и чим се улази купатило.  
 
Председник већа: То је приземље.  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Да.  
 
Председник већа: Дакле две спаваће собе, кухиња, дневни боравак... 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Уједно је. 
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Председник већа: А даље на спрату?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Исти распоред. 
 
Председник већа: Исти.  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Исти је и сад распоред.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли на спрату постоје спаваће собе?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Исто ко и у приземљу.  
 
Председник већа: Па каже исти распоред. Значи две спаваће собе и горе има.  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Апсолутно исти је и сад.  
 
Председник већа: Значи две спаваће горе и две доле.  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Да.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Кажите ми колико је удаљена та аутобуска 

станица од Ваше куће?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Па неких можда 500-600 метара, можда и 

више, путем.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Добро.  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Има можда и више од 600, али испод 600 не.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Добро, исто овај, ово пред судијом за 

претходни поступак сте изјавили да је око 400-500 метара океј. Хвала. И када сте 
последњи пут били у Милићима?  

 
Оптужени Далибор Максимовић: У августу пре 2 године.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: У августу пре 2 године.  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Да. Не, у јануару.  
 
Председник већа: Кад?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: 01. јануара.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Које године?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Пре 2 године.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Пре 2 године у јануару. Дакле 2014.  
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Председник већа: 2014.  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Ја мислим да је `14.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Где сте Ви били 09. маја, ако се сећате, 

`92. године?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: 09. маја сам само могао да будем горе на 

положају према Руднику, пошто су 15., 16., не знам сад тачно, само знам по сјећању да 
су изгинули горе пар наших војника и знам да сам био на томе потезу горе.  

 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Када сте устали тог јутра 09. маја, јел` се 

сећате? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Не знам кад сам усто прекјуче, верујте.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: А с ким сте били тог дана, јел` се сећате 

тога?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Био сам са тим војницима горе.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Којим, имају  нека имена, презимена?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Има, ја сам их навео... 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Ако можете сад можда да определите како 

се зову.  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Могу, значи Ђукановић Ранко, Аловић 

Миле, ми смо се и дружили и тако да смо заједно ишли на положај и кући да одмарамо, 
Тешановић Јовица.  

 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Како вам се звао командант, како вам се 

звао надређени?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Командир вода је био Лале су га звали Бачић 

он је погинуо човек, а командант ја мислим да је био неки Настић, вјеруј да не знам то, 
у томе више врху ко је био.  

 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Не сећате се. Добро. Да ли сте видели 

породицу Вашу тог дана, 09. маја `92. године?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: То стварно не знам.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Па морам извините да Вам сад поставим 

додатно питање, пошто сте рекли да је било потпуно изоловано, да није могло да се 
уопште пређе са једне позиције на другу, не разумем сада како имате сумњу ... 

 
Председник већа: Односно било је отежано, отежано је каже.  
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Заменик тужиоца за ратне злочине: Отежано како имате сумњу, да ли сте 

видели породицу или нисте.  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Не, не, значи кући смо могли... 
 
Председник већа: Не сећа се... 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Не сећа се. Па не каже ... 
 
Председник већа: Претпоставља да је био на положају.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Долази у обзир и да се евентуално виде, па 

зато ... 
 
Председник већа: Добро, можда. 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: ...остаје могућност, јел` тако?  
 
Председник већа: Да ли се сећате ... 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли остављате могућност да сте можда 

видели породицу тог дана?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Веруј да се не сећам сад.  
 
Председник већа: Не сећа се.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Не сећа се, добро. Колико су Ваша браћа 

имала година тада? `92. године?  
 
Председник већа: Колико браће имате? 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Колико имате браће? 
 
Председник већа: Да ли имате и колико?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Двојицу.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Двојицу. Колико су имали година?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Један је `81., други је `77. Значи колико су 

имали, 11 и 15 година.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Где Вам је мајка радила у то време?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: У Руднику.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: У? 
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Оптужени Далибор Максимовић: На Руднику је била куварица.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Значи као угиститељски радник. Да ли је 

радила као угоститељски радник? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Куварица је била, после на аутобуској 

станици је кувала кафу.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Дакле да ли је била угоститељски радник? 

Јесте.  
 
Председник већа: Ајте ми да закључимо дал` јесте, он каже шта је радила, а ми 

ћемо да закључимо да ли је то то.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли познајете сведокињу ВС1? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Ја ту из те, што сам добио... 
 
Председник већа: Ми податке нисмо саопштили.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Нисте саопштили податке. 
 
Председник већа: Нисмо.  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Из тих папира што сам ја добио ту не знам 

никога и не знам ... 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: А да ли сте чули за убиство цивила у 

Реповцу?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Не.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: А да ли сте чули за убиство цивила у 

Глогову?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Не.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: А да ли сте чули за неки, неку паљевину 

Глогова, неки пожар велики?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Не.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: То Вам је непознато, од `92. године маја 

наравно, о том времену вам говорим.  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Не.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: А да ли сте чули за силовање Бошњакиња, 

Муслиманки у Милићима у мају `92. године?  
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Оптужени Далибор Максимовић: Не.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Да ли сте... Добро, то би било све.  
 
Председник већа: Добро. Е сада ћу ја. Рекли сте да сте били ту код Рудника на 

положају, отежан је био долазак у Милиће, али је било могуће одлазили сте на један два 
дана на одмор, отприлике једном недељно, на купање и онда се враћате назад, јел` 
тако?  

 
Оптужени Далибор Максимовић: Да, до Милића, од Рудника је значи било 

проходно докле смо дошли ту је, даље нисмо могли горе.  
 
Председник већа: Па јесте могли стићи кући? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Да.  
 
Председник већа: Да ли сте се користили том могућношћу да одете једном 

недељно кући на то купање? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Па тако су нас мењали.  
 
Председник већа: Једном недељно на један, два дана јел` тако?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Да.  
 
Председник већа: И Ви сте се користили том могућношћу? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Како?  
 
Председник већа: Ви сте се користили том могућношћу да одете кући у Милиће 

и да се окупате? На један, два дана и вратите назад?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Да.  
 
Председник већа: Кажите ми кад се долази код Вас кући да ли се пролази поред 

Аутобуске станице? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Из ког правца?  
 
Председник већа: Да ли постоји правац из кога би се дошло Вашој кући поред 

Аутобуске станице? Аутобуска станица је обично у центру, ја не знам, вероватно је 
тако и ... 

 
Оптужени Далибор Максимовић: Да, да, да. Главни пут Зворник - Сарајево 

што иде значи пролази се крај Аутобуске станице и иде се лево крај мотела према мојој 
кући.  

 
Председник већа: Добро. Питао Вас је тужилац за браћу, а ја Вас питам с ким 

сте живели у то време у Милићима? Мајка ... 
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Оптужени Далибор Максимовић: Мајка, очух и два брата што су и сад ... 
 
Председник већа: И два брата.  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Да.  
 
Председник већа: Добро. Кажите ми, имамо неке овде фотографије. 
 
Молим режију да укључи на документ камеру.  

 
Констатује се да се оптуженом предочавају фотографије које се налазе у 

списима предмета, а које се налазе уз записник о саслушању свједока ВС1 од 
09.07.2008. године.  
 

Констатује се да оптуженом предочавају фотографије.  
 
Узмите погледајте ове фотографије па кажите дал` неког ту препознајете на тим 

фотографијама? Слободно, пажљиво и окрените има неколико страна.  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Познајем овај ми је комшија.  
 
Председник већа: Добро, на другој фотографији је комшија. Добро.  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Овај ми је неки рођак, други рођак дође.  
 
Председник већа: Даље. На тој страни што сад гледате, јел` неког препознајете?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Препознајем себе.  
 
Председник већа: Себе.  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Да.  
 
Председник већа: Шта пише испод Ваше фотографије?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Пише „Дачо“.  
 
Председник већа: И то сте Ви.  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Да.  
 
Председник већа: Ваша фотографија из тог периода.  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Са личне карте слика.  
 
Председник већа: Добро. Вратите ми то назад.  
 
Констатује се да оптужени на показаним фотографијама препознаје једног 

комшију као и рођака на страни 1, односно на првој страни фотографија, док на другој 
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страни фотографија указује да се он налази на фотографији испод које је руком 
написано „Дачо“ и да је то његова фотографија са личне карте из тог периода.  

 
Оптужени Далибор Максимовић: Да.  
 
Председник већа: Добро. Имам још један сет. Јел` знате Ви Млађеновић Јефту?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Не.  
 
Председник већа: Возач неки аутобуса.  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Не. То сам прочитао у ... 
 
Председник већа: Не, јел`?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Не.  
 
Председник већа: Добро. Он је такође на фотографијама указивао на једно лице 

међу лицима која се налазе на фотографијама, па кажите да се оптуженом предочавају 
фотографије које се налазе у списима предмета уз исказ сведока Млађеновић Јефте, 
исказ је од 15.02.2011. године, фотографије су на страни 231/32, па кажите нам да ли 
неког препознајете на тим фотографијама.  

 
Оптужени Далибор Максимовић: Не.  
 
Председник већа: Добро. Задржите само, ајте сад, Ви сте претпостављам 

пажљиво погледали, очигледно Ваш лик није овде, али рекосте да никог не 
препознајете ал` ме занима сад специјално погледајте особу испод чије слике пише 
„мислим да је бијо на пункту у „Ренчи“ или већ како, „Хренч“, можда и овде има „Х“. 
Јел` познајете ову особу испод које нешто пише, испод чијег лика нешто пише, 
коментар тај?  

 
Оптужени Далибор Максимовић: Не.  
 
Председник већа: Не. Добро. Да ли сте били на ратишту у Вуковару икад? 
 
Оптужени Далибор Максимовић: Не.  
 
Председник већа: Не. Колико је имао Ваш очух у то време?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Он је `53. годиште,  значи колико је имо...  
 
Председник већа: 39, 40, колико.  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Јесте, `53. а мајка је `56.  
 
Председник већа: А Ваш очух јел` имао нека обележја на себи у смислу нечег 

специфичног да ли је имао косу, био ћелав, јел` имао бркове, јел` имао браду или није 
имао ништа од тога?  
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Оптужени Далибор Максимовић: Нормалан човек.  
 
Председник већа: А не кажем да није нормалан ни ко има бркове и браду, али 

питам да ли је имао нешто од тога или није, или је имао делимично рецимо можда само 
бркове, можда само браду, можда је био само ћелав, дакле разне комбинације су 
могуће, при чему су све нормалне.  

 
Оптужени Далибор Максимовић: Није имао.   
 
Председник већа: Шта није?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Није имао браду, а сад бркове је некад давно 

носио, то сам ја гледо из слика док сам био мали. 
 
Председник већа: Али у то време?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: У то време ја мислим да није имао ни бркове 

ни браду.  
 
Председник већа: Ни бркове, ни браду. Е сад, кад је све то тако, не питамо вас 

све ово без разлога, један од сведока заштићених, о чијем ћу идентитету, по закону сам 
дужан, не сећам се сад колико дана пре испитивања сведока да вас упознам са 
идентитетом, ми ћемо то урадити након овог главног претреса да вас упознам, тужилац 
већ зна, да вас упознам са идентитетом, један од заштићених сведока ВС1 има их три, 
на оним фотографијама међу којима се налази Ваша како сте сами рекли и да је 
наведено „Дачо“ препознаје Вас. Описује кућу на две воде, додуше каже без фасаде, Ви 
кажете да је имала фасаду, описује Вашег оца, односно очуха који је био баш тих 
година, један брат има баш те године, додуше она каже у близини аутобуске станице, 
сад шта је за мало место 400-500 метара, то је за Београд, близу за Милиће не знам то је 
питање, али описује аутобуску станицу, описује да је Ваша мајка радила у 
угоститељству, сад ја то а пропо предочавања тужиоца, Ви кажете да је кувала кафу на 
станици и тако даље, дал` се то може тако назвати то ћемо ми да размислимо о томе, 
али приличан број ствари указује на повезаност са Вама, нећу да кажем на Вас. 
Фотографије директно на Вас, препознаје Вас од свих оних лица указује на Вас. Да ли 
имате објашњење за то? То је особа која се провлачи заједно са још једним заштићеним 
сведоком то јест ВС2, провлачи се кроз целу, све наводе оптужнице, од тога да су 
нешто виделе па су у тачки 2 поново нешто виделе, у тачки 3 нешто доживеле лично 
али једна од та два сведока то јест ВС1 описује Вас, показује на Вашу слику и у 
приличној мери и детаље везане за Ваше место пребивалишта. Јел` имате Ви коментар 
на то, како је то могуће?  

 
Оптужени Далибор Максимовић: Па и мени то није јасно.  
 
Председник већа: Могла је да погреши да кажем, могла је Ваша мајка да ради 

на трафици а не у угоститељству, могао је Ваш отац да има само браду без бркова, 
могла је кућа да буде на три воде, а не на две воде, могло је, свашта је могло да буде 
другачије, могла је да укаже на неко друго лице па да је погрешила, знате, неколико 
околности се ту, сувише околности које некако указују на Вас, без обзира што постоје 
одређене разлике везано за фасаду, везано за удаљеност од аутобуске станице за које 
она каже да је у близини, е сад је питање да ли је то близу или није. Јел` имате Ви 
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објашњење за то, то је моје питање? Немате. Добро. Ајте браниоче Ви сте хтели 
нешто... Предомислили сте се. Или је тужилац питао. Сад мене занима шта сте хтели да 
питате а нисте. Тужиоче, јесте се Ви досетили? Изволите.  

 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Обзиром на стање у предмету, обраћам се 

поштовани суде Вама господине Максимовићу а и Вашем браниоцу. Обзиром на стање 
у предмету, доказе које имамо, а исто тако обзиром на године које сте тада имали значи 
имали сте непуних 20 година, дакле ми смо спремни да разговарамо са Вама о 
споразуму о признању кривичног дела. Желим да вам то, зашто вам сада то говорим, та 
понуда више неће важити касније кад ове јадне жене почнемо да малтретирамо, ове 
особе које су... 

 
Председник већа: Тужиоче, ја вас потпуно разумем и Вашу намеру али то није 

сада за главни претрес.  
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Океј.  
 
Председник већа: То ћете увек моћи да дате сигнал... 
 
Заменик тужиоца за ратне злочине: Не, ми смо већ покушали, дали смо сигнал 

па нисмо добили одговор, а желим само да... 
 
Председник већа: Браниоцу је то мислим потпуно јасно, ово није први...  
 
Адвокат Ненад Петрушић: Тужилац је пренео ту назовимо под знацима навода 

понуду, ја сам разговарао односно пренео то исто окривљеном, е сад је такво стање 
какво јесте у главном смо претресу и то је то. 

 
Председник већа: Да, разумем Вашу добру намеру ал` то није сад, није то сад за 

главни претрес, али је мислим жива истина, сад да искористим кад сте већ рекли то је 
ушло на транскрипт да заиста ако по Вашим проценама је ситуација да размислите о 
томе озбиљније, да те жене стварно не позивамо, нису из Србије, тако нећу рећи термин 
малтретирамо јер их нећемо овде малтретирамо, испитиваћемо их, овај, али то ћете Ви 
решавати ван главног претреса, и мене обавестите ако до тога дође. Да ли има још 
неких питања? 

 
Адвокат Ненад Петрушић: Председниче већа ако дозволите ... 
 
Председник већа: Извињавам се само. 
 
Адвокат Ненад Петрушић: Да.  
 
Председник већа: Извињавам се. Свима је јасно, вршили сте увид у предмет, ми 

фактички сада као да смо у фази истраге јер нашем тужиоцу, овде присутном заменику, 
су биле везане руке а и суду су везане руке. Мислим нама је уступљен предмет, већина 
исказа је дата пред полицијом, наравно није исто исказ пред полицијом или исказ дат 
пред тужиоцем где сте Ви евентуално као бранилац могли да будете присутни да 
постављате питања, све то разумемо, због тога ћемо све ове доказе или бар у мери које 
будемо могли морати овде на претресу да изводимо. Фактички да обављамо и истрагу и 
главни претрес у исто време. Одређена препознавања не знам зашто али у фази док се 
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поступак обављао ван Републике Србије нису рађена, нит` су им чак ни предочили 
фотографије, некима јесу а не могу да укажу на лица која су починила кривична дела 
која су наведена у оптужници. ВС1 је указала на Вас, ВС2 није могла да укаже ни на 
кога, Млађеновић Јефто овај возач аутобуса ја мислим да је он и преминуо колико сам 
ја начуо, он је на наког указао ко је то, то сад не знамо, али има сијасет сведока којима 
никакве фотографије нису предочене тако да будете спремнни да оно што би тужилац 
евентуално обавио да је био у другој прилици да није добио већ потврђену оптужницу 
што би вероватно урадио, да ћемо ми то морати да обављамо овде, знате, са исходом 
какав ми не знамо. Не знамо ко ће од сведока рећи „да то је...“ или кад га буде видео, 
каже „то је баш он“ рецимо. Дакле то је ситуација на коју Ви морате да рачунате, ето. 
Или није он, наравно, јесте или није. тако је. Изволите сада.  

 
Адвокат Ненад Петрушић: Ако ми дозволите? Ви сте имали прилику да се 

упознате са овим исказима на које се позива и тужилац и председник већа током 
припреме одбране?  

 
Оптужени Далибор Максимовић: Да.  
 
Адвокат Ненад Петрушић: Да ли вам је познато кад говоримо о сведоку ВС1 

да је она давала исказ у предмету пред судом Босне и Херцеговине који се водио 
против Млађеновић Најдана, Новаковић Јова, Бучулина Славољуба и Живковић Сава? 
Јесте наишли то у списима које сам вам ја предочава?  

 
Оптужени Далибор Максимовић: Да, да.  
 
Адвокат Ненад Петрушић: Да ли знате да је тај исти сведок ВС1 теретио 

Млађеновић Најдана за паљење кућа у Хранчи, а да је исти тај сарајевски суд 
Млађеновића ослободио за то дело?  

 
Оптужени Далибор Максимовић: Да.  
 
Адвокат Ненад Петрушић: Немам више питања.  
 
Председник већа: Добро. Немате више питања. Јел` имате Ви нешто да додате 

ако смо можда пропустили нешто да вас питамо а Ви мислите да је важно, везано за...?  
 
Оптужени Далибор Максимовић: Немам ништа сад. Сам сам покушавао да 

сазнам дал` би то неко могао да буде из Милића и да ли је то било у Милићима, ал` ми, 
није ми јасно дал` је, зашто је то на мени ... 

 
Председник већа: Добро.  
 
Суд доноси  
 

Р  Е  Ш  Е  Њ  Е  
 

Главни претрес се одлаже, наставак се одређује за: 
 
 

-09. септембар 2016. у 9,30 часова судница број 1. 
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Немојте да вас буни што је судница број 1 ова највећа. Имамо две варијанте, или 

судницу 1 или судницу 2 имајући у виду да нам једна од те две суднице неопходна јер 
ћемо по свој прилици звати бар неког од заштићених, неке или неког од заштићених 
сведока, па због идентитета морамо да имамо посебну просторију и тако даље, а то је 
обезбеђено у судници 1 и 2. Због тога је огромна судница за нас овако мало.  

 
Дакле 09.09.2016. у 9,30 судница број 1 што се присутнима саопшта уместо 

позива те позив неће добијати, а добићете обавештење благовремено кога ћемо..., ево 
већ сам рекао унапред да ће то бити један или више заштићених сведока проценићемо 
колико ће нам времена требати али ћете благовремено бити обавештени о коме се ради.  

 
Довршено у 12,35.  
 
А што се тиче браниоца и оптуженог Ви ћете остати да вам сходно закону, 

саопштим идентитет заштићених сведока. 
 
 

Записничар                  Председник већа-судија   
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